
Geachte heer, mevrouw,  
 

 

Hierbij doen wij u ons antwoord toekomen op de schriftelijke vragen ex art. 38 

RvO van Gerben Brandsema namens de ChristenUnie, René Bolle namens het 

CDA, Marjet Woldhuis namens 100% Groningen en Lucy Wobma namens de SP 

over de toename van gebruik lachgas. De brief van de vragenstellers treft u aan 

als bijlage.  

 

De vragen zijn gesteld naar aanleiding de berichtgevingen van RTV Noord, de 

NOS en EenVandaag over het toenemend gebruik van lachgas.  

 

1. Is het college bekend met de berichtgevingen van RTV Noord, de NOS 

en EenVandaag? 

Het college is bekend met deze recente berichtgevingen in de lokale 

en landelijke media.  

 

2. Heeft het college weet van Groningse slachtoffers met vrieswonden of 

onwel worden als gevolg van het gebruik van lachgas? Is het college 

bereid om te monitoren hoeveel Groningse slachtoffers er zijn en hoe 

dit aantal zich ontwikkelt?  

Wij hebben geen gegevens over het aantal slachtoffers met 

vrieswonden of onwel worden als gevolg van het gebruik van lachgas. 

We ontvangen wel signalen van professionals dat er een toename is 

van het gebruik en dat er jongeren onwel worden van lachgas. 

 

3. Klopt het dat patronen lastig zijn op te ruimen door Stadsbeheer, 

omdat de veegwagens ze lastig opvegen? Krijgt het college hier 

signalen over van Stadsbeheer? 

Nee, onze veegmachines pakken de patronen (en de bijbehorende 

ballonnen) goed op. We signaleren een toename van het aantal hulzen 
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en ballonnen dat achtergelaten wordt in de openbare ruimte, 

voornamelijk in uitgaansgebieden en op hangplekken van jongeren. 

  

4. Maakt het college zich zorgen over het toenemende gebruik van 

lachgas? Zo ja, welke mogelijkheden ziet het college om het gebruik 

terug te dringen? 

Het toenemend gebruik van lachgas baart ons zorgen. Lachgas wordt 

gebruik door jongvolwassenen, maar ook onder de 18 jaar oud. We 

zien een toename in de horeca en in de openbare ruimte. Ook wordt 

geconstateerd dat het gebruik van lachgas gecombineerd wordt met 

andere verdovende middelen. Wij maken ons ongerust over mogelijke 

gezondheidseffecten. Daarnaast zien we dat de gebruikers na gebruik 

een korte tijd volledig handelingsonbekwaam zijn. Gebruikers kunnen 

daardoor in een risicovolle situatie terechtkomen.  

 

Inmiddels heeft een eerste gesprek, op bestuurlijk niveau, 

plaatsgevonden met Koninklijke Horeca Nederland (KHN). KHN 

deelt de zorgen over de ontwikkelingen rondom lachgas. In dit 

gesprek is afgesproken dat KHN haar leden informeert over de zorgen 

over het gebruik van lachgas en dat zorgvuldigheid geboden is bij 

verkoop. KHN zal tevens een oproep doen aan haar leden vrijwillig af 

te zien van verkoop van lachgas en/of de verkoop onder strikte 

voorwaarden te organiseren.  

 

Daarnaast zetten we – onder meer met het schoolpreventieprogramma 

‘de gezonde school en genotmiddelen’ - in op een brede, preventieve 

aanpak van genotmiddelengebruik. Hierbij ligt de nadruk op het 

vergroten van de weerbaarheid.  

 

5. Is het college bereid om een publiekscampagne op te zetten die de 

schadelijke aspecten van het lachgasgebruik belicht? Zo nee, waarom 

niet? 

De vraag is of een publiekscampagne, die de schadelijke effecten 

belicht, het juiste middel is om het gebruik van lachgas tegen te gaan. 

We gaan hierover de komende tijd met experts in gesprek en komen er 

in september bij u op terug.   

 

6. Is het college bekend met de mogelijkheid om het gebruik van lachgas 

in openbare ruimtes te verbieden? Is het college bereid om het 

gebruik en verkoop van lachgas in de openbare ruimte te verbieden? 

Wat zijn de voor- en nadelen van het verbieden van lachgas in 

openbare ruimtes? 

Wij zijn bekend met het feit dat er gemeenten zijn die verkoop en 

gebruik van lachgas tegengaan als door verkoop en gebruik hinder 

ontstaat voor personen of de openbare orde, de openbare veiligheid, de 

volksgezondheid of het milieu in gevaar komt.  
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Na een arrest van het Europees Hof van Justitie van juli 2014 en een 

uitspraak van de Hoge Raad in februari 2016 is wettelijk bepaald dat 

middelen zonder ‘therapeutische werking’ niet als geneesmiddelen, als 

bedoeld in de Geneesmiddelenwet, kunnen worden geclassificeerd. 

Recreatief gebruik van lachgas is hierdoor niet meer als onrechtmatig 

gebruik van een geneesmiddel aan te merken en valt daarmee onder de 

Warenwet. Dat betekent dat huidige regelgeving geen mogelijkheden 

biedt om recreatief gebruik van lachgas te verbieden.  

Daar waar we dat kunnen, gaan we de verkoop en gebruik van lachgas 

op lokaal niveau verbieden of er voorwaarden aan stellen. Hierbij 

denken we aan het verbieden van de verkoop en gebruik van lachgas 

in de openbare ruimte en een verbod via evenementenvergunningen. 

In september komen we met concrete voorstellen.  

 

7. Is het college bekend met het bericht van EenVandaag (voetnoot 7) en 

de bewering van de heer Visser? Zo ja, hoe beoordeelt het college 

deze berichtgeving? 

Wij hebben kennis genomen van deze berichtgeving en van de 

bewering van de heer Visser. Ook andere bronnen (zoals het KNMI) 

maken melding van de bijdrage van lachgas aan klimaatverandering. 

In het bericht van EenVandaag wordt aangegeven dat er nog 

onduidelijkheid bestaat over de bijdrage van recreatief lachgasgebruik 

aan het veranderende klimaat. De uitstoot door recreatief gebruik is 

relatief beperkt ten opzichte van bijvoorbeeld de uitstoot van lachgas 

door industrieel gebruik. 

 

8. Hoe duidt het college het feit dat lachgasgebruik zeer schadelijk lijkt 

te zijn voor het klimaat? Ziet het college hierin een (extra) reden om 

in te zetten op het verminderen van het lachgasgebruik? 

Het is ons bekend dat lachgas een broeikasgas is. De bijdrage van 

recreatief lachgasgebruik in relatie tot de totale uitstoot van 

broeikasgassen is echter nog onduidelijk. Zie hiervoor ook de 

beantwoording van vraag 7. Onze gemeente voert een actief beleid 

rondom CO2 neutraliteit en klimaatverandering. Het verminderen van 

lachgasgebruik past binnen deze ambities. 
 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

de burgemeester,    de secretaris, 

Peter den Oudsten     Diana Starmans 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


